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Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt talouden sopeuttamisohjelman §240 
kokouksessaan 11.12.2023, jonka yhtenä toimenpiteenä 
varhaiskasvatuspalveluiden osalta on, että varhaiskasvatuskerhojen 
toiminta lopetetaan toukokuun 2024 loppuun mennessä. 
 
Varhaiskasvatuskerhojen toiminnan jatkumisen puolesta on toimitettu 
vetoomus sivistyslautakunnan puheenjohtaja Johanna Rautakoskelle ja 
varhaiskasvatusjohtaja Mari Keskitalolle. Kirjelmä on liitteenä. 
 
Varhaiskasvatuskerhojen toiminta alkoi syyskuussa 2016. Kerhotoiminta 
alkoi kokeiluluontoisesti vastaamaan lasten subjektiiviseen päivähoito-
oikeuteen. Kerhotoiminta on ollut suunnattu 3–5-vuotiaille lapsille. 
 
Varhaiskasvatuskerhotoiminnasta perittiin huoltajilta kuukausimaksu, mutta 
kerhotoiminta muuttui maksuttomaksi 1.1.2021. Maksuttomuus oli osa 
palvelurakenne- ja tuottavuusohjelmaa. Maksuttomuudella pyrittiin 
lisäämään kerhojen osallistujamäärää. Maksuttomuudella ei vaikutusta 
kerholaisten määrään ollut. 
 
Varhaiskasvatuskerhot ovat olleet hyvä lisä varhaiskasvatuspalveluiden 
palvelutarjontaan, mutta kerhotoiminnan kävijämäärät ovat laskeneet vuosi 
vuodelta; 
 
Enimmillään kerhojen lapsimäärä on ollut keskimäärin 44 
lasta/toimintakausi (vuosina 2021–2022), toimintakautena 2023–2024 
kerholaisten määrä on ollut keskimäärin 20. Lapsimäärän väheneminen 
kerhoissa sekä varhaiskasvatuskerhojen rekrytointihaasteet (kaksi 60 % 
työajan työntekijää) suhteutettuna kokonaisnäkymään syntyvyyden laskusta 
ja ikäluokkien pienentymisestä, ovat johtaneet lopputulemaan 
varhaiskasvatuskerhojen toiminnan lopettamisesta. 

 
 

Esittelijä sivistysjohtaja Kai Perttu 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta merkitsee varhaiskasvatuskerhojen jatkumisen puolesta 
tulleen vetoomuksen tiedoksi. 

 
Asian käsittely Asiantuntijana kuultiin varhaiskasvatusjohtaja Mari Keskitaloa. 
 
Päätös Merkittiin tiedoksi. 
 


